



الاسم: سعيد بن منصور محمد موفعة القسم: الأنظمة

هاتف المكتب : 7191

البريد الإلكتروني الرسمي : smmansour@nu.edu.sa

الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

- نبذة تعريفية : اعمل استاذاً مشاركاً في جامعة نجران قسم القانون، و قبلها في كلية الشريعة و القانون جامعة صنعاء. عملت قاضياً في بعض محاكم العاصمة صنعاء. أشرفت و ناقشت أكثر من 77 رسالة علمية و حكمت أكثر من بحث علمي، ورئيس لجنة التدريب التعاوني منذ أكثر من 7 سنوات و حتى الآن.

المؤهلات

- دكتوراة في الشريعة و القانون، " الجين و الاستنساخ البشري " ، بتقدير ممتاز ،جامعة صنعاء، 2002
- دبلوماس عالين، أحدهما (جنائي) و الآخر (مدني) من المعهد العالي للقضاء بتقدير جيد جداً مع مرتبة الشرف، 1998، اليمن -صنعاء
- ماجستير في الشريعة و القانون بعنوان "حق استيفاء القصاص في الشريعة الإسلامية" بتقدير (ممتاز)، جامعة صنعاء، اليمن، 1997
- بكالوريوس شريعة + تربية من جامعة الإمام، و بتقدير جيد جداً، 1991، جامعة الإمام، السعودية-الرياض

الإهتمامات البحثية

الفقه عموماً، والقضايا الطبية المعاصرة ، وفقه المعاملات، ومسائل القضاء، والاحوال الشخصية، ونظام المرافعات ، ونظام الاثبات ، و فقه المقاصد ، والفرائض ..الخ

النشر العلمي

- الموسوعة الفقهية في الأجنة و الاستنساخ البشري (دراسة فقهية مقارنة من الناحية الفقهية و الطبية و القانونية) " مجلدان كبيران" طبعة دار الإيمان الإسكندرية
- كتاب أحكام الأسرة مقارنة بالقانون اليمني (محكم) كتاب جامعي مقرر بجامعة العلوم والتكنولوجيا
- رؤية الفقه الإسلامي لبعض القضايا المعاصرة (ثقافة إسلامية) (محكم) كتاب جامعي مقرر بجامعة العلوم والتكنولوجيا
- مفهوم القبض الشرعي و حكم التصرف في المبيع قبل قبضه (دراسة تطبيقية على البنوك السعودية ذات النواخذ الإسلامية) بحث منشور
- التكيف الفقهي و النظامي لعقد المحاماة مقبول للنشر
- الفحص الطبي قبل الزواج بين المشورة و الإلزام " دراسة تأصيلية في ضوء المقاصد الشرعية و القوانين بمجلس التعاون الخليجي"مقبول للنشر
- الوقف و الوصايا و الهبات مصدر لتمويل الجامعات السعودية و البحث العلم" دراسة فقهية قانونية وفقاً لنظام الجامعات السعودي الجديد 1441هـ بحث منشور

Name: Saeed Mansour Maufa'a

Department: Department of Laws

Tel: 7191

E-mail : smmansour@nu.edu.sa

Web Site (Optional) :

Personal



Professional Summary

I work as an associate professor at Najran University, Department of Law, and before that at the College of Sharia and Law, Sana'a University. I worked as a judge in some courts in the capital, Sana'a. She supervised and discussed more than 77 scientific theses and judged more than one scientific research, and Chairman of the Cooperative Training Committee for more than 7 years now.

Qualifications

PhD in Sharia and Law, "The Embryo and Human Cloning," with an excellent grade, Sana'a University, 2002 •

Two higher diplomas, one (criminal) and the other (civilian), from the Higher Institute for the Judiciary, grade very good with honors, 1998, Yemen - Sana'a •

Master's degree in Sharia and Law entitled "The Right to Take Retribution in Islamic Sharia" with a grade (excellent), Sana'a University 'Yemen, 1997 •

Bachelor of Sharia + Education from Al-Imam University, with a very good grade, 1991, Al-Imam University, Saudi Arabia - Riyadh •

Research Interests

Jurisprudence in general, contemporary medical issues, jurisprudence of transactions, judiciary issues, personal status, the pleading system, the system of evidence, the jurisprudence of purposes, obligations, etc

Publications

- Encyclopedia of jurisprudence in embryos and human cloning (a comparative jurisprudential study in terms of jurisprudence, medical and legal) "two large volumes" edition of Dar Al-Iman Alexandria
- Book of Family Rulings Compared to Yemeni Law (Arbitrator) University textbook at the University of Science and Technology
- Seeing Islamic jurisprudence on some contemporary issues (Islamic culture) (arbitrated) university textbook at the University of Science and Technology

The concept of legal possession and the ruling on disposing of the sold property before taking possession of it (an applied study on Saudi banks with Islamic windows), a published research

- The jurisprudential and statutory adaptation of the legal contract is acceptable for publication
- Premarital medical examination between advice and compulsion "a fundamental study in the light of legal purposes and laws in the Gulf Cooperation Council" accepted for publication
- Endowments, bequests, and donations are a source of funding for Saudi universities and scientific research, a jurisprudential legal study according to the new Saudi universities system, 1441 AH, published research.